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DOBROTVOR

Oh, davno smi mi zaboravili 
z n a č a j  ovo g  p o j m a 
dobrotvor. U Beogradu 
se zna za Iliju Kolarca i 
još nekoliko, pre Drugog 
svetskog rata, bogatijih 
Srba koji su izgradili zgrade 
za studente-đake, a koje su 
i danas sinonim za ulaganje 
u obrazovanje.

Eto, mi kojim slučajem 
imamo gospodina Jegera 
u Prigrevici. O njegovom 
zalaganju za decu pišemo 
tu i tamo svake godine kada 
donira pregrevačke škole, 
vrtić, sporstke klubove, 
Mesnu zajednicu…

Čovek u poznim godinama 
ove jeseni je isto učinio, a 
živi tamo negde, daleko 
od Prigrevice, a u kojoj 
je proveo det injstvo. 
A koliko li je nas Apatinaca 
i drugih dobilo pivarske 
akcije, a da se ama baš 
niko nije setio, osim da 
zida kuće, kupuje stanove i 
auta, da bar jedan evro da 
za opremu Doma zdravlja ili 
somborske bolnice.

Da je bio evro po evro 
možda bi danas imali 

kvalitetnije lečenje. Igrom 
slučaja, znam da je jedna 
bolnica takođe imala u 
svom opremanju donacije 
gospodina Jegera. Recimo 
da je to više stvar osećaja i 
kulture. Ali nije samo stvar 
toga. Više je to stvar čoveka.

Svojevremeno sam pisala 
kako bi bilo dobro da naši 
sugrađani ulože bar taj evro 
za krečenje somborske 
bolnice na Apatinskom putu. 
Nijednog odziva nije bilo.

Tek toliko o nama.

ŠKOLA

Ipak, postoji za mene jedan 
napredak koji ne košta. 
Školarci su imali prilike 
ovih dana da posete tu 
čuvenu zgradu opštine, 
do sada utvrđenje, u koje 
niko bez poziva nije mogao 
ulaziti. Upoznali su se 
sa građevinom i njenom 
istorijom, kao i istorijom 
samog grada.

Za glavne projektore ove 
ideje, koju pohvaljujem, 
imam i sledeće: Neka se 
đacima omogući poseta 
Specijalnom rezervatu 
prirode “Gornje Podunavlje”. 
Neka se upoznaju sa 

prirodnim lepotama u 
okruženju. Neka se edukuju 
o potrebi zaštite te prirode i 
životne sredine.

Ekološki pokret “Plavi 
Dunav”, u saradnji sa vrtićem 
“Pčelica”, je svojevremeno 
organizovao takve akcije. 
Nažalost ,  sv i  ekolozi 
omatorili, a niko misiju nije 
nastavio.

Prosvetari slabo plaćeni, ali 
nije samo stvar u tome. Biće 
pre da nema inspiracije i 
inicijative. Baš kao što smo 
pisali da imamo čuveni 
Muzej sporta u koji niko, pa 
ni đaci, ne zalaze. Nema ko 
da im pokaže da je njihov 
grad imao čuvene sportiste, 
baš kao što nema ko da im 
pokaže prirodne lepote 
Dunava, šuma, jelena, 
srna, preko 280 vrsta ptica, 
bogatstvo ribljeg fonda…

Na fejsu oni to ne mogu 
pročitati, jer to treba da se 
doživi. Umesto eksukurzija, 
takozvanih škola prirode, za 
koje roditelji plaćaju debele 
pare, neka se đacima 
omogući jednodnevni izlet 
u Gornje Podunavlje, koje 
niko na svetu nema u tako 
očuvanoj autentičnoj prirodi.

Za dvadesetak godina, od 
Eko pokreta “Plavi Dunav” 
niko se ovih “sitnica” nije 
setio. Trebaće izgleda tu 
decenije. Ko bi u to mogao 
da poveruje? A to je tu, 
nadomak ruke.

Đaci nisu samo učionice 
sa klupama, stolicama i 
bezličnom tablom!

Iz mog ugla

Impresum

UVODNIK

DRVO

Gledam moje ispisnike, 
penzionere, kako svakog 
dana sa uživanjem sede u 
predvečerje na dve klupe 
ispred Maksija. (Neće oni 
nigde, pa ni na Trg, jer vole 
promenadu.) Iznad njih 
jedno drvo grane spustilo 
do zemlje. Saginju se oni ali 
i drugi da bi prošli ispod tog 
drveta. A drvo ko začarano, 
nema ko da ga dotera, 
malo da okreše grane. Sve 
sam u čudu da niko od 
komunalaca nije primetio 
“raskoš” grana ovog stabla 
u centru grada. Da ne 
poverujete, na ovo stablo 
mi je pažnju ukazala jedna 
turistkinja iz strane zemlje, 
kojoj je kačket ostao da visi 
na grani. A ona je otprilike 
visine oko 165 centimetara.

A to je samo jedno stablo. 
Dok se krešu grane oko 
strujnih žica niko nije 
primetio ovo drvo. Čak ni 
moji penzioneri, kojima je 
izgleda važnije ko se gradom 
šeće, nego u kom ambijentu 
odsedavaju, šacuju, vodeći 
visoku politiku. Naravno, ako 
nisu pored čuvene Čaplje 
na Dunavu.
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AKTUELNOSTI

Na evidenciji nezaposlenih 
na teritoriji opštine Apatin, 
prema podacima od kraja 
septembra, prijavljeno 
je 2.992 lica. U istom 
period prošle godine 
bilo je prijavljeno 3.252 
nezaposlenih lica.

Podaci iz somborske filijale 
Nacionalne službe za 
zapošljavanje ukazuju na 
to da se broj nezaposlenih 
smanjuje.  Najv iše je 
nezaposlenih koji su završili 
samo osnovnu školu i to 
1.281. Međutim, doći do 
posla i dalje nije lako.

Školovanje kao 
migracija u gradove

Kao i u celoj zemlji, prisutan 
je trend odlaska iz sela 
u gradove, iz gradova 
u inostranstvo. Mladi se 
najčešće sele  iz mesta gde 
su rođeni ili gde su proveli 
detinjstvo, kada odluče 
da upišu fakultet. Stopa 
nezaposlenosti u Apatinu 
donedavno je bila jedna 
od najviših u Srbiji - čak 
40%, a iz opštine je otišlo 
za 10 godina 5.000 ljudi.

Jedna od najčešćih 
destinacija je Novi Sad, 
koji je najveći centar na 
severu Srbije, relativno blizu 
Apatina, a prema rečima 
onih koji su otišli - pruža 
veće šanse.

,,Nakon što sam završila 
Ekonomski   fakultet , 
posao sam tražila tačno 
šest meseci. Prijavila sam 
se na Biro, tragala putem 

Mukotrpna borba protiv nezaposlenosti
I n f o s t u d a , 
Oglasnika i sajta 
‘Lako do posla’. 
Bi la  sam na 
r a z g o v o r i m a , 
testiranjima za 
posao u struci, ali 
su svi zahtevali 
p r e t h o d n o 
i s k u s t v o . 
Primljena sam 
u menjačnic i , 
gde sam kratko 
rad i la ,  nakon 

čega se ukazala prilika u 
multinacionalnoj kompaniji, 
koja je pružala priliku 
mladim ljudima koji su tek 
završili studije. Sada radim 
u struci i zadovoljna sam’’, 
priča Tatjana Kemenj (28).

Traženi: prodavci, 
radnici u proizvodnji, 

građevinci

K a d a  j e  r e č  o 
Zapadnobačkom okrugu, 
tokom avgusta u Kuli je 
ukupno nezaposleno 4.160 
osoba, u Odžacima 2.988, a 
u Gradu Somboru 6.133. 

Gordana Predojević, savetnik 
za zapošljavanje  u Filijali 
Sombor kaže da ova služba 
i m a  s t a l n u  
saradnju sa 
poslodavcima, 
kada je reč 
o  n j i h ov i m 
potrebama za 
zapošljavanje, 
a  o d 
Republ ičkog 
z a v o d a  z a 
s t a t i s t i k u 
d o b i j a j u 
e v i d e n c i j u 
nezaposlenih:

, , N a j č e š ć e 
se nude  poslovi u vezi  
sa prodajom, radnici u 
proizvodnјji i na pakovanju 
robe, građevinski poslovi. 
Tokom godine zastupljene 
su i druge ponude, kao što 
su poslovi obezbeđenja, 
administracija, čistačice, 
tekstilni radnici i fizički 
poslovi. Traže se i medicinski 
radnici, automehaničari i 

drugi poslovi, ali u nešto 
manjem obimu.’’

Povratak kući
Da bi se mladi vratili 
kući, zadatak lokalne 
administracije jeste da 
bude efikasna i da radi  na 
privlačenju investitora. 
Ovo bi posledično trebalo 
da dovede do otvaranja 
novih radnih mesta. 
Prioritet je razvoj lokalne 
privrede, kako bi mladi 
imali razlog da se vrate.

Maja Kuridža, vd direktora 
Slobodne zone Apatin 
rekla je prilikom radova 
na izmeštanju potisnog 
cevovoda otpadnih voda u 
Slobodnoj zoni Apatin da 
se sve radi upravo sa 
ciljem da se stvore najbolji 

mogući uslovi 
z a  b u d u ć e 
investitore i da 
je to prioritet 
lokalne vlasti. 

Loša finansijska 
situacija može 
da bude  jedan 
od razloga da 
se mladi vrate u 
roditeljski dom, 
a ako za nju ne 
postoji rešenje 
ni u rodnom 
mestu, odliv 

stanovništva u inostranstvo 
je neminovan.

,,Nakon fakulteta sam se 
vratila iz Novog Sada u 
Apatin, zbog finansijske 
s i tuaci je .  Posao sam 
tražila pola godine, preko 
interneta, odlaskom u firme, 
preko prijatelja, a onda sam 
počela da volontiram preko 

opštine. Nekoliko meseci 
posle toga ponovo nisam 
imala posao. Kasnije sam 
počela da da se bavim 
čuvanjem dece i to je trajalo 
dve i po godine.  Sada sam 
zaposlena kod privatnika, 
a posao sam dobila 
zahvaljujući preporuci’’, 
kaže L.S. (29), koja želi da 
ostane anonimna.  

Kako lokalna 
samouprava planira 

da pomogne?
Pre lokalnih izbora održanih 
u aprilu prošle godine, 
predstavnici sadašnje vlasti 
rekli su da će se više ulagati 
u obrazovanje, kulturu, 
sport i socijalne usluge. 
Cilj je da se podizanjem 
opšteg kvaliteta života u 
celoj opštini spreči odliv 
mladih iz Apatina.

Rečeno je i da će se ulagati 
u perspektivna zanimanja, 
te da će biti stipendirani 
mladi, koji žele da se nakon 
školovanja vrate u Apatin i 
doprinesu razvoju opštine. 

,,Napravili smo program 
rada Kancelarije za mlade i 
taj program se poštuje. Oko 
4 0 0  s t i p e n d i s t a  j e 
kontaktirano, urađene 
su ankete. Napravili smo  
fokus grupe, koje će biti 
jedna od polaznih osnova 
građanske participacije 
u planiranju narednog 
budžeta’ ’,   rekla je 
zamenica predsednika 
opštine Apatin, Dubravka 
Korać.

Aleksandra Kekić

Prema podacima 
Republičkog zavoda 
za statistiku u drugom 
kvartalu ove godine 
u Srbiji je zabeležen 
najveći broj zaposlenih 
(2.881.000) i najmanji 
broj nezaposlenih 
( 3 8 4 . 1 0 0 )  u 
periodu 2014-2017 .  
Nezaposlenost je 
u  na jvećoj  mer i 
smanjena u kategoriji 
35-54 godine starosti.
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POLITIKA

Održana 27. sednica Opštinskog veća opštine Apatin

U Plavoj sali SO Apatin 
održana je 27. sednica OV 
opštine Apatin. Na predlog 
nadležnog ministarstva, 
utvrđen je  predlog 
odluke o maksimalnom 
broju zaposlenih na 
neodređeno vreme za 
svaki organizacioni oblik 
u opštini Apatin za 2017. 
godinu. Predlog je da se 
smanji broj zaposlenih za 15 
radnika i to 11 u Opštinskoj 
upravi, 3 u JKP-u „Naš 
dom“ i jedan u „Marini“. Već 
u sledećoj tački razmatran 
je kadrovski plan Opštinske 
uprave i pravobranilaštva 
opštine Apatin za 2017. 
godinu koji je potrebno 
uskladiti sa budžetom, a 
narednom tačkom utvrđen 
je predlog odluke o drugim 
izmenama i dopunama 
odluke o budžetu opštine 
Apatin za 2017. godinu. 
Članovi Opštinskog veća 
usvojili su i predlog rešenja 
o prenosu zemljišta, bez 
naknade sa opštine Apatin 

na Republiku Srbiju-lučko 
područje. Po zakonu, lučka 
područja moraju biti u 
vlasništvu države kako bi 
se dalje ušlo u proceduru 
t r a ž e n j a  o p e r a t e r a . 
 
Usvajanjem predloga 
odluke o odobravanju 
postupka davanja u zakup 
poslovnih prostorija – 

apoteke u Apatinu, Sonti, 
Prigrevici, Svilojevu i 
Kupusini nastavljen je 
postupak kojim će apoteke 
preći u privatno vlasništvo. 
 
Sledećom tačkom usvojen 
je predlog zaključka o 
prihvatanju pisma namere 
Milana Popovića, s ciljem 
njegovog ulaganja u 
i nv e s t i c i j u  i z g ra d n j e 
ribnjaka. Želja je proširenje 
kapaciteta na lokacije na 
kojima se trenutno nalaze 
pašnjaci. Opštinsko veće je 
dalo načelnu saglasnost, a 
dalje odluke u procesu će 
donositi nadležne ustanove. 
 
Kako bi komunalno moglo 
opremiti 19 parcela, usvojen 
je predlog zaključka o 
izdavanju građevinske 
dozvole, bez obzira na 
nepostojeću komunalnu 
infrastrukturu, licima koja su 
zaključila ugovor o kupovini 
građevinskih parcela u 
urbanističkom bloku 83 

u  A p a t i n u . 
 
S l e d e ć o m 
t a č k o m 
utvrđene su 
i z m e n a m e 
o d l u k e  o 
s p r o v o đ e n j u 
komasacije u 
k a t a s t a r s k o j 
opštini Sonta. 
I z m e n e  s e 

tiču tehničkih grešaka u 
samom tekstu, a potrebno 
ih je izmeniti kako bi 
dokumentacija bila ispravna. 
 
Članovi OV usvojili su 
izmene i dopune odluke 
o  p r a v o b r a n i l a š t v u 
opštine Apatin kako bi 
se posao pravobranioca 
mogao obavljati  i  u 

odsustvu opštinskog 
pravobranioca. Od tri 
predloga rešenja, usvojeno 
je da se imenuje tročlana 
komisija koja će obavljati 
poslove pravobranilaštva 
u  o d s u s t v u  j av n o g 
pravobranioca. Narednom 
tačkom je usvojeno da 
predsednik komisije bude 
Nika Petrović, a preostala 
dva člana Dragan Rastović 
i Nedeljko Vučenović. 
Jedna od tačaka dnevnog 
reda 27. sednice OV 
t i c a l a  s e  p re d l o g a 
odluke o visini naknade 
štete oštećenim licima 
nastale usled napada 
napuštenih životinja, radi 
mirnog rešavanja spora. 
Od prethodne sednice 
do sad podneto je 17 
zahteva i 2 prigovora. 11 
oštećenih je prihvatilo 
vansudsko rešavanje 
nastalog problema, dok 
će njih 8 ući u sudski spor. 
 
Na sednici je takođe 
u s v o j e n a  i  i z m e n a 
G o d i š n j e g  p ro g ra m a 
p o s l o v a n j a  J a v n o g 
komunalnog preduzeća 
„Naš dom“ Apatin za 2017 

godinu, kao i prve izmene 
Po s e b n o g  p ro g ra m a 
za korišćenje sredstava 
iz subvencija za 2017. 
godinu, a u sledećoj tački 
razmatrano je isto i za Javno 
preduzeće za upravljanje 
putničkim pristaništem i 
marinom „Apatin“ Apatin. 
 
U pretposlednjoj tački 
razmatran je izveštaj o 
realizaciji godišnjeg plana 
rada Predškolske ustanove 
„Pčelica“ Apatin za radnu 
2016./2017. godinu, kao 
i na plan rada za školsku 
2 0 1 7. /2 0 1 8 .  g o d i n u . 
Izveštaji sva tri javna 
preduzeća su jednoglasno 
u svo j e n i  o d  s t ra n e 
članova Opštinskog veća. 
 
U poslednjoj tački usvojen 
je predlog rešenja o 
odobravanju sredstava iz 
tekuće budžetske rezerve 
kako bi se nadoknadili 
troškovi prevoza koje su 
imale devojčice KUD-a 
„Mažoret“ iz Sonte do 
Slovenije,  odakle su 
se vratile sa zlatnom 
medaljom na održanom 
evropskom prvenstvu.
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4,2 miliona Domu za stare 
za realizaciju projekta 
postavljanja solarnih 

kolektora

Po k ra j i n s k i  s e k re t a r 
z a  e n e r g e t i k u , 
građevinarstvo i saobraćaj, 
Nenad Grbić, uručio je   u 
zgradi Pokrajinske vlade 
direktorki Doma za stare 
i penzionere u Apatinu, 
Slađani Šušnjar, ugovor 
o dodeli bespovratnih 
podsticajnih sredstava za 
sufinansiranje realizacije 
projekta korisćenja solarne 
energije za pripremu tople 
potrošne vode u objektima 
javne nabave. Ustanova je 
na osnovu javnog konkursa 
podnela sekretar i jatu 

projekat koji je odobren. 
Procenjena vrednost 
projekta je 4,2 miliona 
dinara. 

- Sredstva smo dobili 
putem redovnog konkursa 
na koji smo se prijavili u julu 
mesecu. Po proceni uštede 
za gas i električnu energiju, 
investicija će se otplatiti 
već za 3 godine. Na krovu 
ustanove biće postavljeno 
28 solarnih kolektora, a 
koji će zagrevati toplu 
potrošnu vodu u vešernici 
i u zajedničkim kupatilima. 
Sredstva koja nam ostanu, 
n e p l a ć a j u ć i  s o l a r n u 
energiju koja je besplatna, 
moći ćemo da uložimo u 
druge stvari koje su nam 
potrebne, čime i dalje 
podižemo standard u našoj 
ustanovi, istakla je Šušnjar i 
dodala da su sredstva koja 
su dobili bespovratna i da 
je krajnji rok za završetak 
radova kraj aprila 2018. 
godine.
Jelena Kosanović

Nove investicije opštine Apatin: Preko 30 miliona za 
projekat ,,Sliv Dunavac 2’’ i početak radova na zameni 
cementno azbestnih cevi u Prigrevačkoj i D. Tucovića

Predsednik Pokrajinske 
vlade Igor Mirović i direktor 
Uprave za kapitalna 
ulaganja AP Vojvodine 
Nedel jko  Kovačević , 
uručili su ugovore u 
vrednosti od oko milijardu 
dinara, predstavnicima 
gradova i opština, koji 
su ostvarili pravo na 
bespovratna sredstva na 
javnim konkursima Uprave 
za kapitalna ulaganja APV. 
Sredstva su dodeljena za 
finansiranje i sufinansiranje 
21 projekta u oblastima 
saobraćajne infrastrukture, 
vodosnabdevanja i zaštite 
voda, kao i lokalnog i 
regionalnog ekonomskog 
razvoja. 
U oblasti vodosnabdevanja 
i zaštite voda dodeljeno 
je 252.000.000,00 dinara 
predstavnicima 10 opština, 
među kojima je i Apatin. 
Tim povodom, u Plavoj 
sali SO Apatin, održana je 
konferencija za novinare.
Od Jevte Milojevića, 
pomoćnika predsednika 
opštine za investicije, 
saznajemo da je opština 
Apat in ,  za  projekat 
“Sliv Dunavac 2” od 
Uprave za kapitalna 
ulaganja AP Vojvodine 
dobila 25.344.000,00 
dinara, dok će lokalna 
samouprava učestvovati 
sa 5.679.000,00, te ukupan 
iznos investicije iznosi 
31.023.000,00 dinara.

- U pitanju je druga faza 
proširenja atmosferske 
kanalizacije, u ulicama 
Branka Radičev ića  i 
Njegoševoj. Ovim radovima 
značajno ćemo rešit i 
problem pomenutih, kao 
i okolnih ulica. Radovi bi 
trebalo da počnu u februaru 
ili martu mesecu 2018. 
godine, istakao je Milojević.
- Koristim priliku da 
obavestim javnost da smo 
u Prigrevačkoj ulici već 
uradili nešto više od 100 
metara zamene cevi.  U 
pitanju su radovi na zameni 
azbestno - cementnih cevi 
u Prigrevačkoj i u ulici 
Dimitrija Tucovića, a koji 
su započeli pre desetak 
dana.  Radi se o investiciji 
vrednoj oko 17 miliona 
dinara, rekao je Milojević. 

Kako saznajemo od njega,   
Pokrajinski sekretarijat 
za poljoprivredu za ove 
radove je izdvojio 10 
miliona ,  dok  opština 
Apatina učestvuje sa 
ostatkom sredstava . 

Prema Mi lo jev ićev im 
rečima, za sledeću godinu 
ostaje još da se zamene 
cevi u Karađorđevoj ulici, 
nakon čega će ceo Apatin 
biti pokriven.
- Takođe, urađeno je i 50 
posto posla u Srednjoj 
ulici (Sliv Dunavac 1). Oba 
ova posla očekujemo da  
biti završena u januaru 
mesecu 2018. godine , 
istakao je Milojević i dodao 
da, iako je rano za godišnje 
svođenje računa, lokalna 
samouprava je već sad 
zadovoljna sa učinjenim.
Od pomoćnika predsednika 

opštine Apatin saznajemo 
da će izgradnja jaslica biti 
kruna njihovog rada za ovu 
godinu.
- Završili smo radove u 
Robno transportnom centru 
i u apatinskoj gimnaziji. 
Takođe, završen je i veći 
deo posla na staroj pijaci. 
Svim ovim investicijama 
realizovali smo više od 
90 posto onoga što smo 
prošle godine obećali, 
nadam se na zadovoljstvo 
svih građana opštine 
Apatin ,  istakao je za 
025info Jevto Milojević.
Jelena Kosanović
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Održano predavanje na temu problematike zavisnosti i 
marginalnih grupa u apatinskim srednjim školama

Izvršena sanacija divlje 
deponije u Sonti 

U okviru akcije sanacije 
divl j ih  deponi ja na 
području sela u opštini 
Apatin, nakon izvršenih 
radova u Svilojevu i 
Prigrevici, izvršena je i 
sanacija divlje deponije 
u naseljenom mestu 
Sonta ,  sa ukupne 
površine od 60.000 m2.

Komunalni otpad koji se 
nalazio na pomenutoj 
lokaci j i  odvežen je 
na glavnu deponiju 
u  Apat inu ,  a  deo 
građevinskog otpada i 
biomase je isplaniran na 
postojećoj lokaciji, gde 
će i dalje biti mesto za 
odlaganje te vrste otpada. 

Na sanaciji ove deponije 
bili su angažovani svi 
raspolož iv i  resurs i 
JKP „Naš dom“, kao i 
dodatna mehanizacija.  

Akcija sanacije divljih 
deponija u naseljenim 
m e s t i m a  o p š t i n e 
Apatin finansirana je 
od strane Pokrajinskog 
s e k r e t e r i j a t a  z a 
p o l j o p r i v r e d u , 
v o d o p r i v r e d u  i 
šumarstvo, uz učešće 
lokane samouprave. 

U k u p n a  v r e d n o s t 
predmetnih radova 
iznosi 5.290.000 dinara.

U organizaciji Udruženja 
g r a đ a n a “ Z a  A p a t i n ” 
u našem gradu su 
održana predavanja na 
temu: , ,Senzibilizacija 
javnost i  po  p i tanju 
problematike zavisnosti 
i marginalnih grupa’’.  
 
U Tehničkoj školi sa 
d o m o m  u če n i ka  z a 
učenike III i IV razreda 
održan je preventivni 
program, a predavači 
su bili članovi udruženja 
“Restart” i rehabilitacionog 
centa “Duga” iz Novog 
S a d a .  Ta ko đ e ,  i s t i 
program je održan i u 
gimnaziji “Nikola Tesla” 
i Srednjoj građevinskoj 
i  d r vo p re r a đ i v a č ko j 
stručnoj školi u Apatinu, 
za učenike IV razreda.  
 
Nakon predavanja,  u 
apat insko j  mar in i  je 
usledila razmena iskustava, 
kao i dalji plan pomoći 
korisnicima. Ovom sastanku 
prisustvovali su članovi 
udruženja “Stijena” iz 
Z a g re b a ,  u d r u ž e n j a 
“Restart” i rehabilitacionog 
centra “Duga” iz Novog 
Sada, predstavnici Centra 
za socijalni rad iz Apatina, 
predstavnic i  versk ih 
zajednica, doktori  iz 
Opšte bolnice “Dr Radivoj 
Simonović” iz Sombora, 
kao i Doma zdravlja iz 
Apatina i predstavnici 

nadležnih organa za 
narkotike.

Projekat „Uključujemo se“ 
pokrenut je po prvi put u 
našem gradu, a koji za cilj 
ima da umreži sve institucije 
kao što su policija, Centar za 
socijalni rad, Dom zdravlja 
sa raznim udruženjima koji 
mogu dati pomoć ljudima 
koji imaju problem sa 
nekom vrstom zavisnosti.  
 
- Udruženje građana “Za 
Apatin” je prepoznalo 
potrebu za senzibilizacijom 
javnosti na temu bolesti 
i zavisnosti. Naša opština 
je podržala našu potrebu 
i  t im povodom smo 
ovde na radnom sastaku. 
Reakcije učenika u srednjim 
školama Apatina su bile 
iznenađujuće dobre. Bili 
su vrlo pažljivi i pratili naša 
predavanja, izjavila je Sanja 
Šijan ispred UG „Za Apatin“.

Željka Jakopčević  iz 
U d r u ž e n j a  g r a đ a n a 
„Stijena“ iz Zagreba izrazila 
je zadovoljstvo odzivom i 
prijemom u školama, kao i 
načinom na koji su učenici 
učestvovali u raspravi.  
 
- Veoma mi je drago 
što mogu učestvovati u 
projektu „Uključujemo se“ 
jer je važno da svi javno 
progovorimo o zavisnosti. 
Iako to nije svakodnevna 
tema, često su naši bližnji 
pogođeni zavisnošću i 
sami se nose sa tim. Ovom 
prilikom bih poručila da 
nisu sami u tome, da želimo 

putem ove tribine stvoriti 
jednu mrežu institucija 
kojom bismo na stručan 
način pomogli zavisnicima 
i njihovim bližnjima.

Ispred Opšte bolnice “Dr 
Radivoj Simonović”, dr Karlo 
Kahrer, neuropsihijatar, 
pojasnio je sa koj im 
problemima se zavisnici 
sreću, dok je Duško Bursać, 
psiholog Centra za socijalni 
rad, video ovaj radni 
sastanak kao priliku da se 
napravi jedna mreža ljudi 
koja bi mogla zavisnicima 
da ponudi sveobuhvatniju i 
kvalitetniju stručnu pomoć.  
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“Kod Nevenke” - Vijek života 
sonćanskog bircuza

A kupusziniak elégedettek 
az idei almaterméssel és az 

alma felvásárlási árával

Ne kaže se uzalud da 
je kavana centar nekog 
mjesta. Ne samo centar, 
već i pulsometar - žila 
kucavica. U Sonti u neka 
lijepa vremena svaka treća 
kuća je imala kavanu, i sve 
su radile. Promijenila se 
vremena, nestale i kavane. 
Sve, sem jedne. Odmah 
tu, iza nekadašnjeg  Doma 
omladine, jedna se opire 
zubu vremena i uporno 
opstaje već skoro vijek. 
Mlađa i ljepša nego ikad. 
Pitajte Sonćane  koji naziv 
stoji na ulazu u kavanu 
neće znati, ali recite “Kod 
Nevenke”  i sve je jasno. 

- Otvorena je poodavno, 
1924. godine. Tradicija 
se prenosila sa koljena 
na koljeno i tako sve do 
današnjeg dana. Osnivač 
je bio moj djeda Milan 
Bačić, pa je vođenje kavane 
preuzeo moj otac Ljubomir, 
pa mama Marija, i evo sad 
se još uvijek ne damo ni 
kavana ni ja, ni moj suprug 
Ivan, kaže Nevenka Matić 
po kojoj je ova kavana 
nadaleko čuvena. 

Puno godina, još više 
uspomena koje ne mogu 
stat i  na ovako malo 
prostora. Ugodan boemski 
kutak usred prašnjave 
bačke ravnice čuva u 

svojim njedrima  umjetničke 
slike Branka Maravića, Ane 
Tudor,  pokojnog samoukog 
ali briljantnog Sonćanina 
Pavla Gladića.

Pamti ova kavana razna 
dešavanja poput, svadbe 
kad su Irci plakali uz 
zvuke tamburice, kad je 
Balašević nakon koncerta 
ovdje jeo kruha i masti. 
Doznajemo da i u dalekoj 
Kanadi među kolonijom 
Sonćana koji su tamo iselili 
postoji jedna kavana pod 
nazivom „Kod Nevenke“. Da 
ih sjeća na rodni kraj. 

Bliži se dan kad će, kavana 
„Kod Nevenke“ proslaviti   
ulazak u deseto desetljeće 
postojanja. To je povod 
da domaćini organiziraju 
proslavu kad će pozvati 
drage goste i prijatelje, 
namjernike znane i neznane. 
Kavana će tada biti uređena 
kao stara gostionica sa 
svim što ide uz to, a Matići 
te stare predmete sa puno 
ljubavi čuvaju i njeguju. 

U kavanu smo ušli sa 
ciljem da napravimo priču 
o Ivanu Matiću, slavuju 
vojvođanskih polja, a eto, 
nastade priča o kavani.

Miodrag Baćanov

Tekst na hrvatski prevela: 
Dragana Zlatar Silađev

   A Fúvószenekarok 
X I .  N e m z e t k ö z i 
fesztiválja  alkalmából  
öt zenekar érkezett 
Kupuszinára Szerbiából 
és  Magyarországról .
Az idei rendezvény is a 
már hagyománnyá vált 
felvonulással kezdődött, 
amelyet a szép számban 
összegyűlt közönség és 
a vendégek kisértek. A 
vendégek között jelen 
volt   Apatin község 
elnökhelyettese Korać 
Dubravka és  a Község 
nemzeti kissebbségekért 
felelős polgármesteri 
tanácsosa Nagy Dávid. A 
Fesztivál  fő helyszínére  a 
Művelődési Egyesülebe  a  
zenekarok Magyarországról 
Lakitelekről, Szabadkáról, 
B á c s k o s s u t h f a l v á r ó l , 
Zentáról ,  Doroszlóról 
valamint Kupuszináról 
érkeztek.A falu viszhangzott 
a térzenétől, amely előbb 
eggy hangá vált majd 
szétter jedt  a s íksági 
termőföldeken.
- A Fesztiválnak nem 

a versenyzés a célja, 
hanem a barátkozás, a 
hagyomány megőrzése 
ennek a zenei ágazatnak 
mert a   fúvószenén 
keresztül  fantasztikus 
zenei kompoziciókat lehet 
előadni , mondta ennek 
a szép hagyománynak a 
kezdeményezője Dienes 
László mgr. zenetanár, 
majd ezt követően a 
Művelődési Egyesülebe  a 
Kupuszinai fúvószenekarral 
megnyitotta a fessztivál 
promramját és előadásukkal 
ezt  be is bizonyították.A 
Fesztivál szervezői a Helyi 
önkormányzat támogatása 
mellett jelentős pénzbeli 
t á m o g a t á s t  k a p o t t 
még   az „Ábrahám Pál” 
egyesülettől ,  és már 
éven keresztül komoly 
elképzelésük van arról, 
hogy a fesztivál turisztikai 
és etno eseménnyé váljon, 
mert a Kupuszinai lakosok 
megérdemelnek egy ilyen 
rendezvényt.   
Szerző: Miodrag Baćanov
Fordította: Ibojka Guzsvány
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Započela obnova apatinske 
sinagoge, spomenika 
kulture od evropskog 

značaja

Ernst Jeger ponovo darivao 
najmlađe Prigrevčane

Opštini Apatin uručena 
Uneskova povelja rezervata 
biosfere ,,Bačko podunavlje”

Boris Mašić, predsednik 
U d r u ž e n j a  N e m a c a 
,,Adam Berenc’’ iz Apatina, 
godinama unazad radi 
na tome da se obnovi 
a p at i n s ka  s i n a g o g a . 
Nadao se se da će neka 
institucija preuzeti brigu o 
ovom spomeniku kulture, 
ali s obzirom na činjenicu da 
do toga nije došlo, njihovo 
udruženje se potrudilo 
da dobije dozvolu od 
baptističke crkve da spasu 
ovaj objekat od daljeg 
propadanja. 

- Dobili smo ključeve i njihovo 
odobrenje da obnovimo 
sinagogu. Prvo što smo 
uradili bilo je organizovanje 
humanitarnog koncerta, 
gde smo prikupili određena 
sredstva koja već koristimo 
za čišćenje, neke grube 
radove i nužne sitne 
popravke. Cilj nam je da 
sinagogu najpre očistimo, 
ustaklimo prozore, a već 
nakon toga dobijamo 
prostor u koji ćemo moći 

da  dovodimo 
goste i da sam 
objekat otvorimo 
za javnost. Već 
u toku iduće 
godine planiramo 
da napravimo 
p r o j e k a t  z a 
p o t p u n u 
rekonstrukci ju 
a p a t i n s k e 
sinagoge, istakao 
je Mašić.

Od inici jatora 
obnove apatinske 
s i n a g o g e 
saznajemo da 

ona nije značajna samo za 
naš grad i Srbiju, već je i od 
evropskog značaja. 

- U pitanju je jedini takav 
sačuvani objekat na 
našim prostorima. Radi se 
o izuzetnom spomeniku 
kulture koji može da bude 
magnet za turiste, rekao je 
Mašić i dodao da je sinagoga 
bila ne samo verski objekat 
Jevreja u Apatinu, već je 
tu bio i intelektualni centar 
judeizma. 

- Podsetio bih naše 
sugrađane da smo mi 
u Apatinu imali veoma 
značajne Jevreje, među 
kojima se istakao svetski 
poznati kompozitor Pal 
Abraham, Ervin Šinko, 
poznati književnik, takođe 
i njegova sestra, čuvena 
kiparka.  

Mašić je pozvao sve ljude 
dobre volje da pomognu u 
obnovi sinagoge i naglasio 
da ne misli samo na 
materijalnu podršku, već i 
na moralnu, na zanimanje 
za ovo što rade.
Najavio je za skoru 
budućnost koncerte i 
izložbe u ovom objektu, 
a čime ga planira otvoriti 
za kulturnu javnost našeg 
grada.  

Jelena Kosanović

 Opštini Apatin je u Baču, od 
strane Unesko-a, zvanično 
d o d e l j e n a  p o v e l j a 
rezervata biosfere ,,Bačko 
podunavlje’’. Ovo svečano 
uručenje upriličeno je u 
okviru manifestacije “Dani 
Bača”, a ispred apatinske 
opštine prisustvovali su 
Dubravka Korać, zamenica 
predsednika opšt ine , 
Nedel jko Vučenović , 
načelnik Opštinske uprave, i 
Nemanja Jović iz Turističke 
organizacije.

Povelje su, osim opštine 
A p a t i n ,  u r u č e n e  i 

predstavnicima Zavoda za 
zaštitu prirode Vojvodine, 
Parku Tikvara, opštinama 
Bač, Bačka Palanka, Odžaci 
i Sombor. 
J. K.

Ernst Jeger, rođen 1929.  
u Prigrevici, godinama 
unazad ne zaboravlja svoje 
rodno selo. Ovaj humani 
gospodin iz Nemačke 
svake godine nešto donira 
najmlađim Prigrevčanima, 
a takođe i školi u ovom 
selu, Mesnoj zajednici 
i sportskim klubovima.
Ovoga puta, došao je na 

svega 6 dana i prvo 
što je uradio bila je 
poseta objektu PU 
,,Pčelica’’ u Prigrevici 
gde je decu darivao 
sa 66 slatkih paketa, 
a što je upravo 
broj mališana koja 
pohađaju ovaj vrtić.
- Preko 10 godina 
dolazim ovde u vrtić 
u Prigrevici i darivam 
ih, ne samo slatkišima, 

već i drugim stvarima 
korisnim za ovu ustanovu. 
Ovde sam proveo detinjstvo 
i uvek rado dolazim, rekao 
je Jeger.
Domaćinski, kako to red 
nalaže, za gosta je priređen 
kratak program i posluženje.

J. K.
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Nizom aktivnosti u Apatinu obeležena ,,Dečija nedelja’’

Prva sedmica oktobra meseca obeležava se kao ,,Dečija 
nedelja’’. I ove godine, OŠ ,,Žarko Zrenjanin’’ organizovala 
je bogat program, a moto ovogodišnje ,,Dečije nedelje’’ 
bio je ,,Gradimo mostove među generacijama za radost 
svakog deteta’’. 

WEBER DEČIJI DAN
U č e n i c i  o d  p r v o g 
do četvrtog  razreda 
Osnovne škole “Žarko 
Zrenjanin” učestvovali 
su u Weber radionicama 
koje su organizovane 
na   Trgu Nikola Tesla u 
Apatinu.  Radionice su 
bile podeljene u četiri 
grupe, a svaku radionicu sa 

učiteljicama odeljenja, vodili su i Weber menadžeri koji su 
bili tu za sva dodatne informacije, da podstaknu i motivišu 
decu da se maksimalno uključe u kreativan rad tokom 
dana. Za sve učesnike Weber je obezbedio voćnu užinu 
kao i prigodne poklone. 

RADIONICA ,,TABLA PRIJATELJSTVA’’ 
U okviru ,,Otvorenih vrata institucija’’, u Dnevnom boravku 
za osobe sa fizičkim invaliditetom i intelektualnim 
poteškoćama održana je radionica pod nazivom ,,Tabla 
prijateljstva’’. Ovoj radionici su prisustvovali učenici šestog 
i sedmog razreda OŠ ,,Žarko Zrenjanin’’, korisnici Dnevnog 
boravka, kao i zaposleni u Centru za socijalni rad.

Nakon što su domaćini upoznali učenike sa radom svoje 
ustanove i Dnevnog boravka, učenici su zajedno sa 
svojim novim drugarima napravili ,,Tablu prijateljstva’’. 
Uz druženje i razgovor, tabla je u kratkom roku bila 
završena, a potom su školarci dobili i simbolične poklone 
od svojih domaćina.

PRIJEM UČENIKA U ZGRADI SO APATIN
Povodom ,,Dečije nedelje’’, u zgradi Skupštine opštine 
Apatin, održan je prijem učenika Učeničkog parlamenta. 
Đaci su od Dubravke Korać, zamenice predsednika 
opštine, mogli da čuju kada je nastao i gde prvi parlament 
u svetu, kako funkcioniše parlamentarni sistem u Srbiji, a 
naposletku i u samoj opštini Apatin. Učenike je pozdravio i 
profesor nemačkog jezika Boris Mašić, a koji je prisutnima 
pričao o istorijskim podacima Apatina, kao i o mestima gde 
se u prošlosti nalazilo zdanje Opštinske uprave. 

TREĆI DAN ,,DEČIJE NEDELJE’’ U ZNAKU ISTORIJE 
APATINA I SVETSKOG DANA ZAŠTITE ŽIVOTINJA 

Trećeg dana ,,Dečije nedelje’’ za učenike sedmog i osmog 
razreda OŠ ,,Žarko Zrenjanin’’ u Apatinu bila je oragnizovana 

poseta Udruženju Nemaca 
,,Adam Berenc’’ i Udruženju 
ljubitelja prirode ,,Franc 
Špajzer’’. Najpre su đaci 
u crkvi Srce Isusovo imali 
priliku čuti interesantno 
predavanje o istoriji našeg 
grada, a potom pogledati i 
upoznati se sa muzejskom 
postavkom u crkvi.

Udruženje ljubitelja prirode ,,Franc Špajzer’’ za učenike 
je organizovalo izložbu kućnih ljubimaca. Ovo udruženje 
predstavilo je deci novoformirani azil, jezero za 
crvenouhe i žutouhe kornjače, upoznalo ih je sa nekoliko 
vrsta glodara i ptica, a takođe im i održalo predavanje 
na temu savesnog držanja kućnih ljubimaca.

TRADICIONALNA DEČIJA PIJACA

U okviru ,,Dečije pijace’’, mališani trećeg i četvrtog 
razreda na svojim štandovima u ponudi su imali igračke, 
slikovnice, društvene igre ali i domaće kolače kao što su 
bakin kolač i mafine. U ulozi kupaca, kao i svih petnaest 
godina unazad, našli su se ostali učenici škole, baš kao 
i njihovi roditelji, nastavici, ali i bake i deke.

U okviru pijace svoj štand imali su i korisnici Dnevnog 
boravka za osobe sa fizičkim invaliditetom i intelektualnim 
poteškoćama, a koji su kroz radionicu upoznali mališane 
sa tehinikama u radu sa porculanom. Na drugoj strani 
štanda rađena je anketa na kojoj su posetioci radionice 
mogli da napišu: “Šta to treba našoj deci”.

REVIJA JESENJIH KOSTIMA
Maskenbalom posvećenom 
j e s e n i  i j e s e n j i m 
p l o d o v i m a završena je 
ovogodišnja „ D e č i j a 
nedel ja“  u O Š  „ Ž a r ko 
Z r e n j a n i n “ . Dok su pred 
š k o l s k i m d r u g o v i m a , 
r o d i t e l j i m a , b a k a m a  , 
d e k a m a  i s t r u č n i m 
ž i r i j e m d e f i l o v a l i 
mališani od p r v o g  d o 
č e t v r t o g r a z r e d a  u 
maskama sa bojama jeseni, 
članovi muzičke sekcije škole su izvodili svoj program što 
je doprinelo opštem pozitivnom utisku.

Jelena Kosanović
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Povodom obeležavanja 01. 
oktobra, Međunarodnog 
dana starijih osoba, Dom 
za stare i penzionere 
Apatin zajedno sa Centrom 
za socijalni rad, Domom 
zdravlja i Crvenim krstom 
Apatin, na prostoru ispred 
Maksija organozovao je 
„Mini sajam“ na kom su 
stari j im sugrađanima 
prezentovane usluge koje 
ove ustanove pružaju, 
primeri dobre prakse, 
kao i planirane aktivnosti 
za unapređenje brige o 
starima.

- Povodom Međunarodnog 
dana starijih osoba mi 
smo, zajedno sa našim 
partnerima na lokalnom 
nivou, organizovali ovaj 
,,Mini sajam’’, a na kom 
ćemo prezentovati ono što 
rade naši korisnici u okviru 
radno okupacione terapije. 

,,Mini sajmom” u Apatinu obeležen
Međunarodni dan starijih osoba

U toku oktobra meseca 
u našoj ustanovi će biti 
organizovano niz aktivnosti 
koje će biti posvećene 
upravo Međunarodnom 
danu starijih osoba. Time 
želimo da im pokažemo da 
su oni i dalje aktivni učesnici 

društva, rekla je Žarka 
Crnobrnja, rukovodilac 
službi Doma za stare i 
penzionere Apatin.

Eva Drobina iz Sonte, 
inače korisnik Doma za 
stare i penzionere Apatin, 
prezadovoljna je radom 
ove ustanove. Ona je istakla 
kako je u ustanovu došla u 
izuzetno lošem fizičkom 
i psihičkom stanju, ali je 
zahvaljujući Domu i odličnoj 
medicinskoj nezi, za svega 
šest meseci, postala srećna 
i zadovoljna žena. 

Nikolina Sučević,  vd 
direktora Centra za 
socijalni rad Apatin ne 
kri je zadovoljstvo što 
je i ova ustanova uzela 
učešće u obeležavanju 
Međunarodnog dana 
starijih osoba, zajedno sa 
ostalim pružaocima usluga 
u lokalnoj zajednici. 

- Centar za socijalni rad 
danas se predstavlja na 
ovom sajmu uslugama 
koje pruža našim ostarelim 
sugrađanima ili osobama 
kojima je zbog bolesti 
ili nekih drugih stanja 
potrebna tuđa pomoć i 
nega. Posetiocima ,,Mini 
sajma’’ predstavili smo neke 
od ponuda koje Centar 
pruža našim korisnicima 
iz te kategorije, a to su 
pomoć u kući, mogućnost 

za ostvarivanje prava na 
dodatak za negu i pomoć 
drugog l ica koje se 
ostvaruje u našoj ustanovi. 
Takođe, naš Centar je i 
uputni centar za smeštaj 
u Domu, odnosno i druge 
ustanove socijalne zaštite, 
rekla je Sučevićeva.

Ispred Crvenog krsta 
Apatin, Tijana Tomašević, 
sekretar ove ustanove, 
istakla je kako oni već 
g o d i n a m a  u n a z a d 
obeležavaju Međunarodni 
dan starijih osoba. 

Osim što imaju različite 
akt ivnost i  namenjene 
star i j im sugrađanima, 
najčešći načini na koji im 
pomažu, a ovo se odnosi 
na one koji spadaju u 
kategoriju siromašnih, su 
dodela paketa hrane i 
higijene, obilazak starijih 
l ica, deljenje polovne 
garderobe i obuće, čime 
pokušavaju da im ublaže 
samoću i siromaštvo.

Dr Nevena Ćuk, ispred 
Doma zdravlja Apatin, rekla 
je da o zdravlju starijih osoba 
u našoj opštini prvenstveno 
brine patronažna služba 
i služba kućnog lečenja i 
zdravstvene nege.

Svi posetioci ,,Mini sajma’’ 
u Apatinu mogli  su 
besplatno izmeriti pritisak 
i nivo šećera u krvi.

Jelena Kosanović

Aktivisti OO SNS Apatin 
darivli naše najstarije 
sugrađane povodom 

Međunarodnog dana starih  
osoba

Starenje populacije danas predstavlja jedan 
od najvećih javnozdravstvenih izazova.  
Povodom Međunarodnog dana starijih osoba, a 
koji se u svetu obeležava svakog oktobra, aktivisti 
OO SNS Apatin su za štandom na gradskoj pijaci 
svoje najstarije sugrađane, pred nadolazeće 
hladnije dane, darivali čajem i toplomerima. 
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POMENI I OGLASI

  

I dalje nam 
podjednako 

nedostaješ. Saznanje 
da nas čuvaš velika je 

uteha.
Hvala Ti na tome.

Tvoji Dunja i Nenad 
Mirković

Nisi izdržala tu bol i tugu. 
Bez osmeha i radosti, uz 
besmisao daljeg života 
i stalnu želju da počivaš 

kraj našeg jedinca, otišla si. 
Sada ste zajedno i nadam 
se da si srećna. Ostaješ u 
mom srcu, mislima, suzi, 
beskrajnom bolu i tuzi. 

Tvoj suprug Milan

Aleksandri MirkovićIloni Mihić

Desetogodišnji 
pomen našoj dragoj

U subotu, 14.oktobra 
2017. u 11 sati na 

gradskom groblju dajemo 
četrdesetodnevni pomen 

1975. - 2007.18.11.1946. - 06.09.2017.

Idući broj 025info nedeljnika 
biće u prodaji 26. oktobra 

2017. godine. Vaše pomene i 
male oglase možete dostaviti 

najkasnije do 23. oktobra, 
do 12 sati, na adresu Petefi 

Šandora 57, Apatin.

Telefon za informacije:
025/ 779 - 706

Desetogodišnji pomen

Sa najlepšim uspomenama i ljubavlju čuvam vas od zaborava
u srcu, najdraži moji.

Mira Radaković

Đuka S. Dubajić
1926. - 2007.

majka

Aleksandra Mirković
1975. - 2007.

ing. tehnologije
ćerka

Boško D. Dubajić
1948. - 2007.

ing. brodogradnje
brat

Nikica-Nikoš M. Radaković
1949. - 2000.

nastavnik matematike
suprug

Pomen

POMENI I OGLASI

Prodajem kuću sa lokalom u Apatinu, ulica Partizanska 85. 
Lokal može i zasebno.

Kontakt telefon: 065/643 77 32

Izdajem dvosoban stan u Apatinu, Trg Oslobođenja 20/3.
Kontakt telefon: 063/599 322
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U Apatinu održan 2. Festival kratke forme „Potpis“
PREDSTAVLJANJE ROMANA „ČUDESNO PUTOVANJE“ 

APATINCA ZLATKA VASIĆA

Drugi po redu Festival kratke forme „Potpis“, u organizaciji 
Opštinskog kulturnog centra Apatin, počeo je promocijom 
izdavačke kuće „Kreativni centar“. Anđelka Ružić, urednik 
Izdavačke kuće, predstavila je novu knjigu Apatinca 
Zlatka Vasića koja nosi naziv „Čudesno putovanje“, a koja 
je upravo u izdanju „Kreativnog centra“. O knjizi je govorio  
i sam autor. 

DRAGANA MRĐA DOBITNICA NAGRADE „MIODRAG 
BORISAVLJEVIĆ“ 

U okviru Festivala kratke 
forme “Potpis”, u Narodnoj 
biblioteci u Apatinu, po 8. 
put za redom dodeljena 
je  nagrada “Miodrag 
Borisavljević” za kratku 
priču. Na konkurs je pristiglo 
152 kratke priče, kako iz 
Srbije tako i iz regiona. Novina 
u odnosu na prethodne 
godine je ta što će umesto 
žirija biti selektor koji će 
izabrati priču, a ove godine 
to je Rajko Lukač, književnik 

iz Beograda. Takođe, objavljen je zbornik “Kratke priče” 
u kojem se nalazi 36 najboljih priča koje su stigle na 
prethodnih sedam konkursa. Ovogodišnja nagrađena 
priča “Vučji zev” Dragane Mrđe iz Beograda bazirana je 
na istinitom događaju.

NAJBOLJI ,,EX LIBRIS’’ STIGAO IZ BELORUSIJE

Drugog dana festivala, u galeriji “Meander” otvorena je 
Međunarodna izložba “Ex libris”. Na konkurs je pristiglo 
368 radova od 117 autora iz čak 34 zemlje, a najviše radova 
stiglo je iz Argentine. Kao i prethodne godine, prema 
propozicijama konkursa autori su poslali svoje radove na 
dve teme. Prva tema bila je voda, dok je druga tema bila 
slobodna. Prvu nagradu dobio je Vladislav Kvartlani iz 

Belorusije, a specijalno priznanje Opštinskog kulturnog 
centra otišlo je u Rusiju, Anastaziji Epišini. Jovana 
Momčilović, diplomirani vajar, koja je otvorila izložbu, sa 
ponosom je izjavila da je fond galerije u kolekcionarskom 
smislu Ex librisa uvećan za 368 grafika, koliko je i pristiglo 
na konkurs. 

VEČE POEZIJE „PESNICI GLUMCI „ ODUŠEVILO 
APATINSKU PUBLIKU

P r o s l a v l j e n i  g l u m a c 
Nebojša Ilić Cile, kojeg 
naša publika pamti kao 
Manulaća iz kultnog filma 
“Zona Zamfirova”, održao je 
veče poezije u Opštinskom 
kulturnom centru u Apatinu, 
u sklopu Drugog festivala 
kratke forme “Potpis”. Ono 
što je činilo ovo veče poezije 
drugačijim je činjenica da je 
Ilić govorio pesme isključivo 
koje su pisali njegove kolege 
glumci kao što su Ljubiša 
Baja Bačić, Pavle Vuisić i 
čuveni Zoran Radmilović. 

VEČE KRATKOG FILMA „SEOBE SE NASTAVLJAJU 
VEČNO“

Trećeg dana festivala, ljubitelji kratkog filma mogli su da 
uživaju u predavanjima Boška Milosavljevića, profesora 
književnosti i urednika u Izdavačkoj kući „Bernar“, o tome 
kako je nastala ideja za film „Seobe se nastavljaju večno“, 
a potom su mogli ekskluzivno da pogledaju deo filma koji 
uskoro treba da se završi. Takođe, mogli su da uživaju u 
ostalim kratkim ostvarenjima koje Boško potpisuje kao 
režiser. 

KONCERT BRAĆE „DUO STARČEVIĆ“ ZA KRAJ 
FESTIVALA

Za sam kraj festivala ogranizator je spremio pravu 
poslasticu u vidu klasične muzike za gitaru koju su 
izvodili braća „Duo Starčević“. Pred brojnom publikom 
u velikoj sali Kulturnog centra izvodili su numere sa svog 
novog cd-a, kao i nekoliko poznatih numera, koje su nakon 
izvođenja nagrađivane salvama aplauza. 
Marko Lončar 
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Finansijska podrška lokalne samouprave
udruženjima iz Apatina

,,PANONSKE DOBRE VILE’’ OBEZBEDILE 
NOVU OPREMU ZA RAD 

Udruženje žena “Panonske dobre vile “ iz Prigrevice 
su, uz finansijsku pomoć opštine, nabavkom nove 
moderne opreme unapredile svoj rad. Sredstvima koja 
su im odobrena na konkursu sa projektom “ U korak sa 
vremenom” nabavile su laptop i diktafon. 

Jelena Karajanković, predsednica Udruženja 
,,Panonske dobre vile’’, istakla je kako je ovo 
udruženje, za dve ipo godine, koliko već postoje, 
ostvarilo velik broj projekata, a takođe su od Mesne 
zajednice Prigrevica dobili i prostorije na korišćenje. 

- Od sredstava koja smo u ranijem periodu dobile od 
opštine Apatin, uspele smo da opremimo prostor u kom 
se okupljamo i gde održavamo različite vrste aktivnosti. 
U poslednjih 6 meseci napisale smo nekoliko projekata, 
da bismo za poslednji, a koji smo nazvali ,,U korak sa 
vremenom’’, dobili sredstva od lokalne samouprave, a što 
će nam umnogome olakšati rad, rekla je Karajankovićeva.

Od Milke Basta, koordinatorke projekta, saznajemo 
da su u pitanju sredstva u iznosu od 60.000 dinara. 

- Za dobijen novac kupili smo opremu koja nam je 
neophodna za bolje funkcionisanje. U pitanju su laptop i 
diktafon. Veoma nam znači to što je prepoznata potreba 
koja se tiče budućih aktivnosti udruženja. Naš cilj je 
očuvanje tradicije, ali bez praćenja savremenih trendova 
nije nam lako da očuvamo tu tradiciju, istakla je Basta za 
025info.

100.000 ZA ,,APATINSKE VREDNE RUKE’’
Ud r u že n j e  g ra đ a n a 
, , A p a t i n s ke  v re d n e 
ruke’’, putem konkursa, 
za projekat ,,Apatinski 
suvenir ’ ’,  dobilo je 
100.000 dinara.  Od 
sredstava koja su im na 
raspolaganju kupili su 
materijal potreban za 
izradu suvenira, mašinu 
za šivenje, peglu i druge 
stvari koje će im olakšati 
njihovo funkcionisanje i rad. 

- Svaka žena iz udruženja, u tehnici kojom se bavi, 
napraviće radionicu na kojoj će se izrađivati apatinski 
suveniri. Radionicama, osim članova udruženja, mogu 

da se pridruže svi građani opštine Apatin, svakog petka 
od 18 sati u prostorijama UG ,,Apatinske vredne ruke’’, 
istakla je Ljubica Kusulja, predsednica ovog udruženja.

,,RUŽA CRVENA’’ ORGANIZOVALA TRIBINU 
O ORGANSKOJ PROIZVODNJI 

U velikoj sali Saveza samostalnih sindikata u Apatinu 
održana je tribina pod nazivom ,,Šta je organska 
proizvodnja i ruža kao hrana i lek’’. U pitanju je projekat 
Udruženja žena ,,Ruža crvena’’, a koji je finansiran 
od strane opštine Apatin. Zorka Balać, predsednica 
udruženja, zahvalila se lokalnoj samoupravi za sredstva 
koja su dobili, a kojima su, osim ove tribine, organizovali 
i nekoliko radionica.

- Konkurisali smo, kao udruženje, sa projektom ,,Etno 
i agro turizam’’ i od opštine Apatin dobili sredstva u 
iznosu od 70.000 dinara. Sa tim sredstvima organizovali 
smo nekoliko radionica u prostorijama našeg udruženja, 

a takođe i ovu 
tribinu, istakla 
je za 025info 
Balaćeva.

P r e d a v a č i 
tribine bili su 
prof. dr Branka 
L a z i ć  i  d r 
Zorana Srećkov 
iz Novog Sada.
Jelena Kosanović
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U Apatinu održana 2. Okumina školica ribolova - preko 100 
mališana uzelo učešće

SPORT

, , O k u m i n o j  š k o l i c i 
ribolova’’, održanoj u 
Apatinu, prisustvovao je 
i glumac Petar Strugar. 
S obzirom na to da je 
rođen na moru, već u 
trećoj godini je, prema 
njegovim rečima, počeo 
da se bavi ribolovom. 
Na poziv organizatora, 
Strugar se rado odazvao, 
te prisutnim mladim 
ribolovcima preneo svoje 
znanje o tome kako da se 
ponašaju na vodi i kako da 
čuvaju prirodu.
- Rođen sam na moru, u 
Budvi, a sa ribolovom sam 
se počeo baviti već u trećoj 
godini, a u trećem razredu 

sam dobio svoj prvi harpun. 
Dugo sam se nakon 
toga bavio podvodnim 
ribolovom i ronjenjem 
na dah. Sada, sticajem 
okolnosti, često pecam na 
reci, a zbog profesionalnih 
obaveza, nažalost, nemam 
dovoljno vremena za 
ribolov i boravak u prirodi, 
ističe ovaj šarmantni 
glumac i dodaje da ne 
može baš da se pohvali 
vrhunskim rezultatima u 
smislu velikih ulova, ali se 
trudi da svaki slobodan 
trenutak provede u prirodi.
U Apatinu je prvi put i ne 
krije oduševljenje našim 
gradom.
- Čuo sam ranije da su ovde 
odlični tereni za ribolov , a 
danas sam se u to i uverio. 
Marina izgleda fantastično, 
sve je ,,pod konac’’ i zaista 
mi se jako dopada, rekao 
je Strugar na kraju našeg 
razgovora.

Popularni Moša iz filma ,,Montevideo, 
Bog te video!’’ podržao mlade apatinske 

ribolovce

U organizaciji Udruženja 
sportskih r ibolovaca 
“Bucov” iz Apatina i 
“Carpologi je  D.O.O.”, 
ovlašćenog zastupnika 
O k u m e  ( t a j l a n d s ko g 
proizvođača ribolovačke 
opreme) za Srbiju, u Apatinu 
je drugu godinu zaredom 
o d r ž a n a  “ O k u m i n a 
školica ribolova”. Ova 
školica okupila je preko 
100 devojčica i dečaka, a 
osim sportskog ribolova, 
organizator je akcenat 
stavio i na očuvanje 
prirode.
Pored vel ikog bro ja 
n a š i h  n a j m l a đ i h 
sugrađana ,  otvaranju 
škole je prisustvovala i 
Dubravka Korać, zamenik 
predsednika opšt ine 
Apatin, a koja je za 025info 
istakla kako je opština 
podržala ovu akciju i kako 
će to činiti i u narednom 
periodu.
- Deci je podeljeno 100 
paketa različite opreme, 
u zavisnosti od toga da 
li će pecati varalicom, 
šaranskom ili tehnikom na 
plovak. Pored obuke tehnika 
pecanja, za najmlađe 
ribolovce biće održan i 
teorijski deo očuvanja 
prirode, jer je to jedan od 
bitnih aspekata ribolova 
i boravka u prirodi. Deca 
treba da nauče da prostor 
u kojem borave u prirodi 
ostave onakvim kakvog su 
ga zatekli po dolasku, rekla 

je Koraćeva.
Milan Ćopić, predsednik 
USR “Bucov” iz Apatina, 
istakao je da je i ove 
godine  zainteresovanost 
dece izuzetno velika, da 
ih je prijavljeno oko 100, a 
ima ih i više od toga.
- I ove godine broj prijavljenih 
po lazn ika  premašu je 
očekivanja oragnizatora. 
Deca su podeljena u četiri 
grupe, na osnovu izabranih 
tehnika ribolova, za šta 
su im uručeni ribolovački 
kompleti koje je obezbedio 
sponzor. Kao i prošle 
godine, deca će naučiti da 
uhvaćenu ribu vraćaju u 
vodu, a prema programu za 
drugu godinu, svi polaznici 
će proći praktični i teorijski 
deo posvećen ekologiji i 
očuvanju prirode, izjavio je 
Ćopić.

“Okumina školica ribolova” 
bila je besplatna za sve 
učesnike, a obuku su 
držali stručni instruktori, 
kao i javne ličnosti koje se 
u slobodno vreme bave 
ribolovom.

Jelena Kosanović

Apatinka Marina Gajčin 
vratila se sa svetskog 
prvenstva u Montevideu, 
osvojivši deveto mesto, 
a  č i m e  j e 
svrstana među 
10 najbolj ih 
š a h i s t k i n j a 
sveta. Ujedno, 
bila je i najbolji 
igrač petočlane 
reprezentacije 
Srbije. 
- Sam boravak 
u Urugvaju , u 
M o n t e v i d e u 
za mene je bio 
n e v e r o v a t a n 
d o ž i v l j a j . 
Rezultat koj i 
sam ostvarila veoma mi je 
važan. Cele godine radim 
za to. Imali smo po jedan ili 
dva meča dnevno od po 5 
sati, plus pripreme od oko 
3 sata u proseku, tako da 

smo gotovo ceo dan bili 
zauzeti. Ipak, uspevali smo 
izdvojiti i malo vremena za 
druženje i obilazak, priča 

ova šarmantna 
Apatinka.
Marina otkriva 
da joj uskoro 
p r e d s t o j i  i 
E v r o p s k o 
prvenstvo na 
K r i t u .  P r v o 
što je očekuje 
s u  p r i p r e m e 
sa vrhunskim 
velemajstorom, 
B r a n k o m 
Damjanovićem, 
a nakon toga 10 
dana boravka 

na Kritu krajem oktobra. 
Ne sumnjamo da će se iz 
Grčke vratiti sa medaljom 
oko vrata.

Jelena Kosanović

Marina među 10 najboljih na svetu
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Dunav –Nova Pazova  60:72

Sremački bećarac u Apatinu

RK Apatin – Mladost (Vršac) 41:21

Sigurno do bodova

Kuglaški kup Kragujevca

Medalje za Jelenu i Milanu

Bratstvo – Radnički 7:0

Pobeda posvećena „Klipiju“

U premijernoj utakmici 
prvenstva pred domaćom 
publ ikom košarkaš i 
Dunava su poraženi od 
ekipe Nove Pazove, pa 
nakon dva kola prvenstva 
Prve regionalne lige 
još nemaju bodova. 
Igri domaćih košarkaša 
nema puno zamerki sem 
brzopletosti u završnici 
napada,ali ovaj put su 
naišli na raspoloženog 
protivnika. Dobar tim 
Nove Pazove je iznenadio 
Apatince angažovanom 
i borbenom igrom, kao 
i preciznim šutevima 
iz daljine u čemu je 
prednjačio kapiten gostiju 
Milanović. Od kad su 
prvi put poveli sredinom 
prve četvrtine gostujući 

košarkaš i 
s u 
postepeno 
povećavali 
prednost, a 
Apatinci su 
ih uporno 
p r a t i l i  i 
rezultatski 
stizali, ali 
nedovoljno 

da i preokrenu rezultat. 
Tim iz Apatina je u 
ovo prvenstvo ušao u 
izmenjenom sastavu 
koji je na ovoj utakmici 
pokazao potencijal, ali 
pred trenerom Šuputom 
je ozbiljan zadatak da u 
hodu kroz utakmice “složi 
kockice” i stvari postavi 
na svoje mesto. Prijatno 
su iznenadile novajlije 
Miljević i Perlić, a od 
“starih” igrača bolji od 
ostalih bili su Đurđević i 
povratnik Pavković. Ovog 
vikenda Dunav gostuje 
Omladincu u Novim 
Banovcima koji iz dve 
utakmice ima po jednu 
pobedu i poraz.

M.Baćanov

Utakmica protiv Radničkog 
iz Šida je bila prva za 
Prigrevčane na stadionu 
koji odnedavno nosi ime 
Gorana Nesvanulice-
Klipija. Najbolju igru ove 
jeseni fudbaleri Bratstva 
su krunisali sa sedam 
pogodaka, koje su posvetili 
t rag ično preminulom 
d u g o g o d i š n j e m 
predsedniku kluba. Tokom 
svih 90 minuta igre na 
terenu je bukvalno postojao 
samo jedan tim. Igralo se 
uglavnom u kaznenom 
prostoru gostiju, a gol kao da 
je “visio” u vazduhu. Goleadu 
je otvori Šveljo u 35. minuti, 
a do kraja poluvremena 
on se još jednom upisao u 
listu strelaca, da bi Makar 
postavio konačan rezultat 
pre odlaska na odmor. Već u 
52. minutu bilo je 4:0. Nakon 
jedne tečne akcije koje su 
ka golmanu Radničkog išle 

u “talasima” lopta je došla 
do Noskovića koji je bez 
previše problema smešta 
u mrežu. Do kraja utakmice 
Makar je postigao još jedan 
pogodak, a sudbinu gostiju 
su zapečatili Sremčević 
i  Vuković .  Nakon ove 
utakmice Bratstvo sa pet 
pobeda iz osam kola ima 17 
bodova, i sve je bliže vrhu 
tabele. U narednom kolu 
Prigrevčani imaju priliku 
da potvrde dobru formu. 
Oni gostuju Odžacima 
koje ove sezone vodi 
njihov dojučerašnji trener 
Slobodan Bačić. U ovom 
kolu Odžaci su izgubili u 
Beočinu (2:5) i trenutno 
imaju samo bod više od 
Bratstva, pa je to prilika za 
prigrevačke fudbalere da ih 
u slučaju pobede preteknu 
na tabeli.

M.Baćanov

Kao na treningu, rukometaši 
Apatina su bez previše 
naprezanja u trećem kolu 
prvenstva Prve lige ispratili 
goste iz Vršca sa 20 golova 
razlike. Svega nekoliko 
minuta u početku utakmice 
gosti su uspevali da održe 
rezultatsku i  igračku 
ravnotežu. Kako je odmicalo 
prvo poluvreme Apatinci 
su preuzimali inicijativu, 
povećavali razliku tako da se 
na odmor otišlo sa za goste 
nedostižnih 23:8. U nastavku 
trener Saša Babić je dao 
priliku komplet mladom 
timu, i svi igrači su opravdali 
njegovo poverenje. U igri 
Apatinaca je primetan 
i jedan novi momenat, 
fanatična borbenost, trčanje 
i upošljavanje saigrača 

do poslednje sekunde 
utakmice, bez obzira na 
nedostižnu prednost koju 
su imali. U ovom mladom 
i perspektivnom sastavu 
sve konce igre u svojim 
rukama je držao Rade 
Rađenović sa 13 golova, a 
uz dobru igru celog tima 
vredni su pomena i čuvari 
mreže. Uz standardno 
d o b ro g  B o g o j e v i ć a , 
odlično je branio i Bajrami. 
Sa ova dva kvalitetna 
golmana i odbrana će u 
narednim utakmicama 
dobiti kvalitet više. Nakon 
tri kola prvenstva Prve lige 
Apatinci imaju dve pobede, 
a u narednom kolu odlaze 
u goste uvek neugodnoj 
Hercegovini u Sečanj.
Miodrag Baćanov

U Kragujevcu je proteklog 
vikenda pojedinačni Kup 
Kragujevca u kuglanju 
za mlađe kategorije.U 
ko n k r e n c i j i  s t o t i n a k 
kuglaških nada Srbije 
pionirskog i kadetskog 
uzrasta nastupile su i 
mlade kuglašica apatinskog 
Superligaša. Među mlađim 
kadetkinjama Apatinke su 
bile dominantne i osvojile 
čak dve medalje. Jelena 
Barać je osvojila prvo mesto  
sa 537 čunjeva dok je 
Milana Zobenica bila treća 
sa 511 čunjeva. U istoj grupi 

opštem pozitivnom utisku je 
doprinela  Danijela Stanić 
osvojenim sedmim mestom. 
U pionirskoj konkurenciji 
Noemi Heđbeli je osvojila 
četvrto mesto i medalja joj 
je izmakla za samo tri čunja 
rušivši 471 čunj. Presudilo 
je bacanje u pune gde je 
imala nešto slabiji rezultat 
od trećeplasirane Marko 
Ivanke (Slavia) dok su u 
čišćenju bile izjednačene. 
U istoj konkurenciji Tamara 
Barać je osvojila solidno 
sedmo mesto.
M.B.
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